

Mr Martin Car

BRV Secretary General



www.br.v.at

New demolition regulations support recycling

Neue Abbruchbestimmungen unterstützen das Recycling



EN

Demolition must be carried out as sorted demolition according to Austrian law. Since 2016, there has been a special demolition standard for this purpose, ÖNORM B 3151, which also provides for an own specialist, the "deconstruction expert", as mandatory. Before demolition is carried out, a description of the object must be drawn up, a pollutant and contaminant analysis must be carried out on site and the object must be decontaminated. Afterwards, another inspection is scheduled, during which the demolition expert must confirm the release of the now "clean" demolition object with his signature.

In 2023, under the leadership of the Austrian Construction Materials Recycling Association, the

DE

Der Abbruch muss nach österreichischem Recht als sortierter Rückbau erfolgen. Dazu gibt es seit 2016 eine spezielle Abbruchnorm, die ÖNORM B 3151, die auch einen eigenen Spezialisten, die "Rückbaukundige Person", verpflichtend vorsieht. Bevor eine Abbruch durchgeführt wird, muss eine Objektbeschreibung erstellt werden, eine Schad- und Störstoffanalyse vor Ort durchgeführt werden und das Objekt dekontaminiert werden. Danach ist erneut eine Begehung vorgesehen, bei der die Rückbaukundige Person die Freigabe des nun "sauberen" Abbruchobjektes mit seiner Unterschrift bestätigen muss.

2023 startete unter der Leitung des Österreichischen Baustoff-Recycling Verbandes die Überarbeitung



Well separated demolition materials are a very good input for recycled building materials



Mr Martin Car

dieses von Europa als "best case" bezeichneten Standards. Ziel der Überarbeitung ist dabei, die neuen Anforderungen, z.B. des verpflichtenden Gipsplatten-Recyclings, aber auch Erkenntnisse aus den Erfahrungen der letzten sieben Jahre einfließen zu lassen. Damit soll auch das in Österreich ab 1. Jänner 2024 geltende Deponierungsverbot für Beton, Asphalt, Straßenaufbruch und weiterer Materialien unterstützt werden: Gut getrennte Abbruchmaterialien sind ein sehr gutes Ausgangsmaterial für Recycling-Baustoffe; insbesondere, wenn die geforderte Schadstofffreiheit durch die Rückbaukundige Person sichergestellt wird.

Der BRV freut sich, als österreichweit tätiger Verband seine Mitglieder diesbezüglich unterstützen zu können - durch Mitarbeit bei der Normenüberarbeitung, aber auch durch Schulungsmaßnahmen, die wir anbieten. Damit wird die Voraussetzung geschaffen, höchstwertige Recycling-Baustoffe aus den Baurestmassen gewinnen zu können. Dies wiederum ist Voraussetzung für eine gute Vermarktung zu einem finanziell vernünftigen Preis.

Nähere Informationen möchten wir bei unserer nächsten Jahrestagung am 22. Mai 2024 vorstellen.

revision of this standard, which is referred to as the "best case" by Europe, began. The aim of the revision is to incorporate the new requirements, e.g. the mandatory recycling of gypsum boards, but also the findings from the experience of the last seven years. This is also intended to support the landfill ban on concrete, asphalt, road debris and other materials that will apply in Austria from 1 January 2024: Well-separated demolition materials are a very good input material for recycled building materials; especially if the required absence of pollutants is ensured by the deconstruction expert.

The BRV is pleased to be able to support its members in this respect as an association active throughout Austria - through cooperation in the revision of standards, but also through training measures that we offer. This creates the prerequisite for obtaining the highest quality recycled building materials from the construction waste. This in turn is a prerequisite for good marketing at a financially reasonable price.

We would like to present more detailed information at our next annual conference on 22nd May 2024.

